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Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Tredje behandling af lovforslag nr. L 19: 
Forslag til lov om ændring af  lov om afgift af  

visse olieprodukter. 
Af skatteministeren (Fogh Rasmussen). 
(Fremsat 6/10 88. Første behandling 26/10 

88. Betænkning 17/11 88. Anden behandling 
25/11 88). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 113 stemmer. 

Formanden: 
Lovforslaget vil nu blive tilstillet statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Anden (sidste) behandling af beslutningsforslag 
nr. B 1: 

Forslag til folketingsbeslutning om Danmarks 
ratifikation af  Rådet for De Europæiske Fælles- 
skabers afgørelse af  24. juni 1988 om ordningen 
for Fællesskabernes egne indtægter. 

Af udenrigsministeren (Ellemann-Jensen). 
(Fremsat 5/10 88. Første behandling 13/10 

88. Betænkning 11/11 88). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Forslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Gade (SF): 
Den ratifikation, som et stort flertal vil vedta- 

ge om lidt, er efter SF's opfattelse resultatet af, 

at der har været fulgt en forkert forhandlings- 
linje op til forskellige topmøder, Inden vi skal 
stemme, vil jeg gerne fremføre tre ting, som jeg 
mener er kritisable, og som bør nævnes netop 
nu, før vi stemmer. 

Den ene er, at vi nu står med en vedtagelse, 
som betyder, at vi faktisk fortsat har ret stærkt 
stigende udgifter i EF, og at vi ser en klar ind- 
snævring af den danske økonomiske fordel af 
EF-medlemskabet. Det bliver altså mere og 
mere et politisk spørgsmål. Det er beklageligt, 
at vi ikke i udvalget har kunnet trænge dybere 
ind i, hvilke konsekvenser det vil få for Dan- 
mark, men vi har måttet stille os tilfreds med de 
tal, som nu er offentliggjort. Resten har vi så 
måttet gætte os til. 

Den anden er, at denne løsning, den samlede 
løsning, jo rent faktisk ikke har løst landbrugets 
overskudsproblemer. 

Og den tredje er dermed sammenhængende, 
idet de problemer, der er en følge af landbru- 
gets overskudsproblemer, nemlig at vi har mil- 
jøproblemer knyttet til landbruget, stadig ligger 
uløste. 

Det er altså en samlet pakke, som vi mener 
ikke løste de problemer, som EF stod over for, 
dels for så vidt angår miljøet i forbindelse med 
landbrugsproduktion, dels vedrørende de alt 
for store udgifter til EF. Vi synes, at vi på alle 
tre områder står med et dårligt resultat, og der- 
for stemmer vi imod. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Forslaget til folketingsbeslutning 
vedtoges med 84 stemmer (S, KF, V, RV, CD, 
KRF og Steenholdt (Grønl.)) mod 29 (SF og 
FP). 

Formanden: 
Om denne vedtagelse vil der nu blive givet 

meddelelse til udenrigsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

6) Anden behandling af lovforslag nr. L 69: 
Forslag til lov om ændring af  lov om afgift af  

renter af  forbrugslån. (Ingen kartoffelskat for 
1987). 


